

Curriculum Vitae

السيرة الذاتية

Personal Information

Name: YOUSSEF ALYOUSSEF
ALMARZOUKI
Father: Abdou
Nationality: Syrian
Place of Birth: Daboorah
Date of Birth: 1961/8/28
Family Status: Married / 4 Children.

المعلومات الشخصية

الاسم والنسبة: يوسف اليوسف المرزوقي
اسم الأب: عبدو
الجنسية: عربي سوري
محل الولادة: دبورة / القنيطرة
تاريخ الولادة: 1961/8/28
الوضع العائلي: متزوج / 4 أولاد.

Contact Information

Address: Natheer Salem St – Rukn Eddin –
Damascus.
Telephone: +963112773781
Mobile Phone: +963932888555
E-mail: yih.youssef@gmail.com

معلومات التواصل

العنوان: شارع نذير سالم – ركن الدين – دمشق.
هاتف: +963112773781
خليوي: +963932888555
E-mail : yih.youssef@gmail.com

Employment Status

- President of Teachers Association, Damascus University Branch from 15/5/2018 to 2021/10/14.
- Teacher at Faculty of Civil Engineering - Department of Engineering Management and Construction from 2002/5/9 to 2021/9/1.
- Teacher at Faculty of Civil Engineering and Architecture at the Arab International University from 2007 to 2017.
- Teacher at the Faculty of Architecture at Qasioun University for Science and Technology from 2022 to 2024.
- Director of Engineering Affairs at Damascus University from 2011/7/3 to 2014/3/15.

الوضع الوظيفي

- نقيب المعلمين، فرع جامعة دمشق من 2018/5/15 إلى 2021/10/14.
- مدرس في كلية الهندسة المدنية - قسم الإدارة الهندسية والإنشاء - جامعة دمشق من 2002/5/9 إلى 2021/9/1.
- مدرس في كلية الهندسة المدنية والمعمارية بالجامعة العربية الدولية من 2007 إلى 2017.
- مدرس في كلية الهندسة المعمارية بجامعة قاسيون الخاصة للعلوم والتكنولوجيا من 2022 إلى 2024.
- مدير الشؤون الهندسية في جامعة دمشق من 2011/7/3 إلى 2014/3/15.

- Director of Technical Institute of Engineering at Damascus University 2011/2/7 to 2011/7/2.

- Representative of the Teachers Syndicate in the Higher Education Council at the Ministry of Higher Education from 5/15/2018 to 10/14/2020.

- Representative of the Teachers Syndicate in the Council at Damascus University from 5/15/2018 to 10/14/2021.

- Representative of Teachers Association in the Administrative Council of Civil Engineering Faculty from 2006 to 2018/5/14.

- Member of the Board of the Engineering Management and Construction Department from 2003 to 2018.

- Head of Teachers Association Unit at the Civil Engineering Faculty from 2006 to 2014.

Work Address

Engineering Management Department and Construction - Faculty of Civil Engineering – Damascus University.

Academical Qualifications

- Doctorate Of Mechanical Engineering - Energy Conversion - University Pierre and Marie Curie (Paris 6) – 1998.

- Postgraduate Diploma – Major in Solar Energy – Damascus University – 1989.

- Bachelor Of Mechanical Engineering – Major in Mechanical Forces - Damascus University -1984.

Professional Status and Courses

- مدير المعهد التقني الهندسي في جامعة دمشق 2011/2/7 إلى 2011/7/2.

- ممثل نقابة المعلمين في مجلس التعليم العالي في وزارة التعليم العالي من 2018/5/15 إلى 2020/10/14.

- ممثل نقابة المعلمين في مجلس في جامعة دمشق من 2018/5/15 إلى 2021/10/14.

- ممثل نقابة المعلمين في مجلس كلية الهندسة المدنية في جامعة دمشق من 2006 إلى 2018/5/14.

- عضو مجلس قسم الإدارة الهندسية والإنشاء في جامعة دمشق من 2003 إلى 2018.

- رئيس الوحدة النقابية للمعلمين في كلية الهندسة المدنية في جامعة دمشق من 2006 إلى 2018/5/14.

العنوان الوظيفي

قسم الإدارة الهندسية والإنشاء - كلية الهندسة المدنية - جامعة دمشق.

المؤهلات العلمية

- دكتوراه في الهندسة الميكانيكية - تحويلات الطاقة - جامعة بيبير وماري كوري (باريس 6) - 1998.

- دبلوم دراسات عليا - اختصاص طاقة شمسية - جامعة دمشق - 1989.

- إجازة في الهندسة الميكانيكية - اختصاص قوى ميكانيكية - جامعة دمشق - 1984.

الوضع المهني والدورات المتبعة

- Consultancy Rank at the Syrian Engineers Association 2007.

- International Computer Driving License ICDL 2015.

- Educational Habilitation Diploma (EDU) , Damascus University, 2003.

- Quality Management Systems ISO 9000-2000, March 2003.

- مرتبة مهندس رأي استشاري في نقابة المهندسين السوريين 2007.

- دورة قيادة الحاسوب الدولية ICDL 2015.

- دورة تأهيل تربوي في جامعة دمشق 2003.

- دورة في أنظمة ادارة الجودة ISO 9000-2000 آذار 2003.

Published Research

“Simulation Dynamique du comportement thermique de batiments munis d’equipements”. The 1st National Renewable Energy Symposium, 1997, Lebanese Atomic Energy Centre, Beirut.

“A Study on the ability of using water resources from Barada and Alaawaj Basin in water networks for Heating, Conditioning and Irrigation”. 2016, Magazine of Damascus University.

الأبحاث المنشورة

"النمذجة الديناميكية للسلوك الحراري للأبنية المزودة بتجهيزات فنية". الندوة الوطنية الأولى للطاقة المتجددة، 1997، المركز الوطني للطاقة الذرية، بيروت.

"دراسة إمكانية استخدام الموارد المائية في حوض بردى والأعوج في شبكات المياه للتدفئة والتكييف والري". 2016، مجلة جامعة دمشق.

Languages

Arabic: Mother Tongue.

French: Advanced.

English: Intermediate.

اللغات

العربية: اللغة الأم.

الفرنسية: متقدم.

الإنكليزية: متوسط.

Professional Works

الأعمال المهنية

1- Design Studies

1 - أعمال الدراسة التصميمية

1- Al-Zabadani Sports Club, Gymnasium and hotel.

1- دراسة الصالة الرياضية وفندق النادي الرياضي في مدينة الزبداني.

2- Sports halls and administrative offices for the Football Stadium at the Al-Zabadani Sports Club.

3- Expansion of Economics Faculty, Damascus University.

4- Air Conditioning study of Damascus University Press.

5- Mechanical Study of the garage for Burj Al-Roos Square in Damascus.

6- Mechanical Study of New Al-Hal Market in Assweida .

7-Planning the Duty-Free Zone in Elyaroubieh in Al-Hasakah Governorate.

8- Mechanical Study of Assweida Towers with a total area of 75,000 m².

9- Elevators design at the Nuclear Medicine Centre in Damascus.

10- Elevator design at the Obstetrics Hospital in Daraa Governorate.

11- Plastering of the Shooting Range at Bassel Al-Assad Faculty for Police Sciences.

12- Design and Plastering of the Shooting Range at the Criminal Security in Maadamieh.

2- Projects Auditing

1- Construction of Finance Directorate in Darya.

2- Construction of Medical Services in the Ministry of Interior.

3- Construction of Gymnasium for Dreikish Club - Tel al-Dura - Mayadine.

4- Construction of Alzaherah Medical Centre.

2- دراسة الصالات الرياضية والمكاتب الإدارية لملاعب كرة القدم للنادي الرياضي في مدينة الزبداني.

3- دراسة مشروع توسع كلية الاقتصاد في جامعة دمشق.

4- دراسة مشروع تكييف مطبعة جامعة دمشق.

5- الدراسة الميكانيكية لمآب ساحة برج الروس - محافظة دمشق.

6- الدراسة الميكانيكية لمنطقة سوق الهال الجديد في محافظة السويداء.

7- تنظيم المنطقة الحرة في بلدة اليعربية في محافظة الحسكة .

8- الدراسة الميكانيكية لأبراج السويداء بمساحة إجمالية 75000 م².

9- دراسة إنشاء مصعد في مركز الطب النووي بدمشق.

10- دراسة إنشاء مصعد في مشفى التوليد لصالح مديرية الصحة في محافظة درعا.

11- دراسة إكساء حقل رمي ضباط كلية باسل الأسد للعلوم الشرطية.

12- دراسة إنشاء وإكساء حقل رمي الأمن الجنائي في منطقة المعصمية.

2- أعمال التدقيق

1- 2- تدقيق دراسة مشروع مبنى مال داريا.

2- تدقيق دراسة مشروع مبنى الخدمات الطبية في وزارة الداخلية.

3- تدقيق دراسة مشاريع الصالات الرياضية لنادي دريكيش - تل الدرة - الميادين.

4- تدقيق دراسة مشروع مستوصف الزاهرة.

5- Construction of the Astronomical Observation Centre – Arika - Assweida.

6- Auditing the technical, organizational, executive, infrastructure and service study of the industrial zone in Assweida.

7- Construction of the fourth mechanical pumping station in Assweida for the second water supply line from Mzaireeb .

8- Construction of Departure Centre of the Southern Region – Damascus.

9- Vertical and horizontal expansion of the Television Production building at the General Organization for Radio and Television - Damascus.

10- Plastering the Bassel Al-Assad Faculty of Police Sciences.

11- Fire suppression system in General Organization of Tobacco – Qadam.

12- Small and Medium Enterprise Development Centre in Qunaitura Governorate.

13- Small and Medium Enterprise Development Centre in Homs Governorate.

3-Projects Supervision

1- Expansion of Science Faculty, Damascus University.

2- Expansion of Architecture Faculty, Damascus University .

3- Plastering of Finance Directorate in Darya.

4- Final Reception of Projects

5- تدقيق دراسة مشروع الرصد الفلكي / عريقة / في محافظة السويداء .

6- تدقيق الدراسة الفنية، والتنظيمية، والتنفيذية، والبنية التحتية، والخدمية للمنطقة الصناعية في محافظة السويداء .

7- تدقيق الدراسة الميكانيكية لمشروع محطة الضخ الرابعة في محافظة السويداء لزوم خط الجر الثاني لمياه مزيريب .

8- تدقيق الدراسة الميكانيكية لإنشاء مركز انطلاق الجنوب - دمشق .

9- تدقيق الدراسة الميكانيكية لدراسة التوسع الشاقولي والأفقي لمبنى الإنتاج التلفزيوني لمبنى الإذاعة والتلفزيون - دمشق .

10- تدقيق مشروع إكساء مبنى كلية باسل الأسد للعلوم الشرطية .

11- تدقيق مشروع الإطفاء للمؤسسة العامة للتبغ - منطقة القدم .

12- تدقيق مشروع بناء هيئة تنمية المشروعات الصغيرة والمتوسطة في محافظة القنيطرة .

13- تدقيق مشروع بناء هيئة تنمية المشروعات الصغيرة والمتوسطة في محافظة حمص .

3- أعمال الإشراف

1- الإشراف على مبنى توسع كلية العلوم في جامعة دمشق .

2- الإشراف على مبنى توسع كلية الهندسة المعمارية في جامعة دمشق

3- الإشراف على مبنى مديرية مال داريا .

4- أعمال الاستلام

1- A member of many technical committees for the final reception of various administrative bodies, including (Directorate of Finance in Qatana - Damascus University - Centre for Nuclear Medicine - Syrian Scientific Society for Informatics etc. ...).

2- A member of many technical committees founded to study and evaluate the bids received for many of the administrative Syrian bodies (Ministry of Higher Education - Damascus University – Baironi Hospital, etc. ...)

1- المشاركة في العديد من اللجان الفنية لاستلام الأعمال الهندسية للعديد من الهيئات الإدارية منها (مالية قطنا – جامعة دمشق – مركز الطب النووي – الجمعية العلمية السورية للمعلوماتية، الخ...)

2- المشاركة في العديد من اللجان الفنية لدراسة وتقييم العطاءات المقدمة للعديد من الهيئات الإدارية من الناحية الفنية والمساهمة بفضها منها (وزارة التعليم العالي – جامعة دمشق – مشفى البيروني، الخ...)